
Pályázat az ELTE TTK HÖK Szociális elnökhelyettesi tisztségére 

 

 

Bemutatkozás 

 

László Dorina vagyok, másodéves környezettanos hallgató, tanári szakirányon, 

földrajz minorral.  Szeptembertől mentorként segítettem a gólyákat, és 2010-ben képviselő, 

valamint KÖB-póttag lettem. Részt vettem a Küldöttgyűléseken, illetve szakos delegáltként 

egy alkalommal a Választmányon is. 

 

Pályázatom alapját az a munka képezi, amelyet Pauer Esztertől és Tischler Orsolyától 

láttam.  

 

A hallgatók százainak nyújtott segítség lehetősége egy szép és nagy kihívásokkal járó 

feladat, ami precízséget, figyelmet, pontosságot és empátiát kíván meg.  Megválasztásom 

esetén ezen  tulajdonságokat szem előtt tartva kívánom elvégezni a munkámat, legjobb 

tudásom szerint. 

 

Terveim 

 

Első sorban a megkezdett munkát szeretném folytatni, aminek első lépése az új, Kari 

Ösztöndíjbizottság ügyrendjében foglaltak betartása lenne. Az üléseket ez alapján tervezem 

levezetni, különös tekintettel a 2.1 pontban foglaltakra. („2.1. A KÖB 9 tagból és 6 póttagból 

áll, akik delegáltságuk életbe lépésével titoktartási kötelezettséget vállalnak a Kari 

Ösztöndíjbizottsághoz kapcsolódó munkájuk során szerzett, azon információkra, amelyek 

nyilvánosságra hozatala mások személyiségi jogait sérti.”) 

 

Jó kezdeményezésnek tartom az úgynevezett „elektronikus-szavazást”, aminek 

lényege, hogy ha csak egy ügyben kell dönteni, akkor a KÖB tagokat nem kell összehívni, 

elegendő a kiküldött tájékoztató e-mailre reagálva szavazni. A kényelmi szempont, illetve a 

gyorsaság azonban nem mehet a hatékonyság rovására, ezért természetesen ez nem azt jelenti, 

hogy a rendkívüli, különös figyelmet igénylő döntések esetében nem hívnánk össze ülést.  

  

Tischler Orsolyával részt vettem a május 7-i EHSzÖB vezetőképzőn, ahol szó esett az 

elektronikus szoctám rendszerről is. A Rendszeres szociális támogatás leadására a 

Gyógypedagógia karon már használták a programot. Hibák még mindig vannak benne, de a 

tavalyi félévhez képest jelentős pozitív változást mutat. Ha a mostani problémák 

kiküszöbölésre kerülnek szeptemberig, szeretném, ha a pályázatok leadása ebben a formában 

történhetne a jelenlegi papíros megoldás helyett.  Ennek bevezetésével számtalan ponton 

könnyíthetjük meg a hallgatók életét és gyorsíthatjuk fel a feldolgozás sebességét, valamint 

emelhetjük a hatékonyságát is egyben. Ha a nyár folyamán nem történik változás a rendszer 

hibáit illetően, akkor természetesen nem szeretném a rendszer bevezetését.  

 

Amennyiben a javítás után használni kezdenénk a programot, akkor sem szeretném, ha 

a hallgatók az elektronikus ügyintézés miatt elhanyagolva éreznék magukat. Ennek 

kiküszöbölése érdekében szeretnék „ügyeletet” kialakítani, természetesen a KÖB- tagok aktív 

bevonásával. Ezt akár elektronikus formában is elképzelhetőnek tartom (például egy 

szoctam@valami.hu MSN cím létrehozásával), vagy akár a megszokott fogadóórákon kívül 

további időpontokat is ki lehetne írni, melyben a KÖB-tagok állnának a hallgatók 

rendelkezésére.



 

A program nem csak a szociális támogatás leadására alkalmas. Ez egy teljes körű 

általános kérdőívezési rendszer, ezért ha a rendszeres szociális támogatásnál beváltja a hozzá 

fűzött reményeket, akkor a rendszeres tudományos, valamint a rendszeres sport és közéleti 

ösztöndíj leadásánál is használható lenne, kiváltván a papír alapú megoldást és megkönnyítve 

ezzel a hallgatók ügyintézését. (Kezdetben természetesen párhuzamosan működne a papír 

alapú leadással, folyamatos lenne az áttérés.) 

A rendszeres szociális támogatás esetében felmerült, hogy változtatni kellene a 

távolságra adott pontokon, illetve annak lemérésén, hiszen sok panasz érkezett a légvonalbeli 

számítás miatt. A megoldási javaslat az volt, hogy vegyük figyelembe az utazással töltött időt, 

valamint a jegyárakat, illetve azt, hogy hány átszállással közelíthető meg az adott település. 

Ebben a témában már egyeztetések folynak az illetékesekkel. Nagyon jónak tartom ezt az 

ötletet, azonban nem hagyható figyelmen kívül az sem, hogy ne legyenek esetleges 

aránytalanságok a kollégisták és a bejárók pontjai között. (Ha valaki a szociális helyzete miatt 

kollégiumi elhelyezésben részesül, nem szenvedhet hátrányt a nehezen bejáró hallgatókkal 

szemben.) 

 

Érdemesnek tartanám bevezetésre azt, hogy az Alaptámogatásnál, vagy az alapadatok 

megadásánál ETR-ben mentésre kerüljenek a feltöltött dokumentumok, igazolások. Ebben az 

esetben a következő elektronikus leadásnál az „állandó igazolások” (halotti anyakönyvi 

kivonat, válást igazoló határozat, 16 éven aluli testvér iskolalátogatási igazolása stb.) már 

létező dokumentumok, amelyeknek újbóli beszerzése és beküldése nem szükséges, elősegítve 

ezzel is a gyorsabb munkavégzést valamint a fölöslegesen redundáns igazolás-kérések 

elkerülését.  

A jutalomkeret pályázatok leadása elektronikus formában, valamint papírosan is 

megtörténik. Szeretném, ha hasonló rendszert alakítanánk ki az egyszeri sport, tudományos, 

és kulturális ösztöndíjaknál is. Az igazoló dokumentumokat mindenképpen be kellene 

szereznie a hallgatónak a papíros leadáshoz, ezen kívül csak annyi dolga lenne, hogy ezeket 

mellékelje egy, a ttkhok.elte.hu honlapon megtalálható és kitöltendő pályázati űrlaphoz. 

A rendkívüli szociális támogatás kiírásában szerepel, hogy ha a hallgató nem adott le 

rendszeres szociális támogatásra pályázatot, akkor köteles csatolni azokat a dokumentumokat, 

melyek igazolják szociális helyzetét. (Egy háztartásban élőkről önkormányzati igazolás, 

személyigazolvány, illetve lakcímkártya fénymásolata, eltartóktól+ eltartottaktól 

jövedelemigazolás. „Természetesen, ha az indok gyermekszülés, házasság, akkor nem kell az 

eltartók kereseti igazolásait csatolni.”*) A túlkapások elkerülése végett ezek nélkül a papírok 

nélkül nem javasolnám elfogadni a benyújtott pályázatot. A hiányosan leadott kérelem 

visszaküldésre kerülne a hallgatóhoz, aki a szükséges igazolások csatolása után újra leadhatná 

azt. 

Szeretném, ha a passzív hallgatóknak való utalásra irányuló HKR módosítás 

elfogadásra kerülhetne.  A nem aktív hallgatók más ösztöndíjban nem részesülhetnek. A 

passzív hallgatók között pedig tisztségviselőink is vannak, akik eleget tesznek vállalt 

kötelezettségeiknek, amiért ugyanúgy jár a tiszteletdíj. 

 

 

 

* http://ttkhok.elte.hu/rendkivuliszoctam 

http://ttkhok.elte.hu/rendkivuliszoctam


 

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatom! Ha kérdésetek van, szívesen válaszolok minden 

megkeresésre, elértek a 0620/809-7242-es számon, vagy mail-ben az lszl.drn@gmail.com 

címen vagy akár személyesen is.  

 

        

 

          László Dorina 

 

Budapest, 2011. május 16.       
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